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Zasedanje plenuma Republiškega odbora
sindikata rudarjev SlovenijeDne 28. Julija t. I. Je v Zagorju 

ra sedal plenum Republiškega odbora 
Sindikata rudarjev Slovenije, ki se ga 
je udeležilo 23 delegatov sindikalnih 
podružnic slovenskih rudnikov. Repu
bliški odbor so zastopali predsednik 
Piki Jože, tajnik Kamnik Stane in re
ferent Martinčič Tone. Od GO ESS je 
bil navzoč tov. F. Boštjančič. Z zase
danja plenuma povzemamo najvažnej
še točke.

Obravnavanje sklepov 
XII. plenuma GO ZSJ

Tov. Piki poročaj ? 'T®-?

Na XII. plenumu CO ZSJ so bili 
obravnavani zgodovinski dogodki, med 
drugim tudi Zakon o delavskih svetih. 
Nas delavski razred si je prvič v zgo
dovini borbe za zgraditev socializma 
piri boril pravico, da prevzame vodstvo 
pad gospodarskimi podjetji.

Dne 10. avgusta t. 1. bo v Trbovljah 
Zasedal plenum Centralne uprave sin
dikatov rudarjev Jugoslavije, na ka
terega se morama dobro pripraviti.

SindtSKatnie organizacije so v teh 
treh letih pHaiisJretea gospodarstva po
magale dosečj ogromne naloge. Uspeš
no slo razvijale Socialistično tekmo
vanje tn gibanj*1 za visoko storilnost 
Beda ter tajdnl pomagale pri izvrševanju 
planskih proizvodnih nalog. Sindikal
ne organizacije bodo tudi pripravljale 
delovni kolektiv na volitve v Delav
ske svete, pri čemer jim bodo poma
gali višji sindikalni forumi.

Tov. Piki obsoja pisca nesmiselne
ga članka ki je izšel V »ljudski pra
vici« tn »Slovenskem poročevalcu* dne 
5. tn 7. julija t. 1. In k! je pisal o 
prenehanju obstoja Sindikatov. Pisec 
teh člankov je bil povsem napačno 
poučen. Tov. Boštjančič je razkrinkal 
pisca S protičlankbm v »Delavski 
enotnost,!*. V članku je prikazal veli
ke naloge, k,i čakajo še v naprej sin
dikalne organizacije kar je lepo po
dano v referatu tov. Tita. Ker je po 
rudnikih nastala zaradi objave zgoraj 
Omenjenega nesmiselnega članka mled 
kolektivi zmeda, je dolžnost sindikal- 
hih podružnic, da poučijo delavce in 
uslužbence, da sindikalne podružnice 
Se nadalje obstajajo in da jih čakajo 
Se veliko večje naloge kot doslej. 
3Yw. Piki poudarja, da Je potrebno 
dobro proučiti vse članke in direktive 
CO ZSJ.

GO ESS šteje skupaj 519 članov, ki 
So vsi potno zaposleni. Zato je treba 
pobijati poroto, češ. da jih je preveč. 
CO ZSJ se b° številčno zmanjšal in 
bndo vse naloge prešle na republiški 
Odbor rudarjev Slovenije oziroma na 
Sindikalne podružnice. Republiški od
bor se bo torej okrepil, odpade pa pri 
tem odboru Sektor preskrbe, medtem 
En pri sindikalnih podružnicah osta
ne. Na novo se bo osnoval kultumo- 
prosvetnl sektor. Podružnice ohranijo 
Svoje ISne. medtem ko se bodo sindi- 
fcalrvi pododbori odslej Imenovali »sin- 
dikani odbori«. Sindikalni sveti bodo 
vodili načelno politiko v okrajnem 
merilu. Oni vodijo in koordinirajo 
delo sindikalnih podružnic. Posebno 
■pozornost bndo posvetili sodelovanju 
t lokalnimi organi oblasti za razvoj 
komunalne dejavnosti in reševanje 
komunalnih problemov na splošno.

Osnoval se bo nov sindikat, ki bo 
kajel delavce in uslužbence metalur- 
gičnih podjetij in ustanov. Podružnica 
rudnika Mežice. Idrije tn Oinkame 
Celje bodo prešle v novoosnriVanl sin
dikat metalurgov. Fo tireh mlesec iti se

mora sklicati kongres tega sindikata; 
GO je pripravljen nuditi tem po
družnicam še vnaprej svojo pomoč.

Na seji predsedstva centralne upra
ve sindikatov Je bilo sklenjeno, da bo-

pomen delavskih svetov. V prejšnji 
Jugoslaviji ni imel rudar druge mož-, 
nosti, kot da je garal. Bil je vsestran
sko izkoriščan. Z osnovanjem delav
skih svetov, kar je zelo važen zgodo-ve sindikatov Je Dno sklenjeno, ua " •—— =—;

do odslej predsedniška mesta rudar- ' vinski dogodek za nase rudarje, pa je
skih sindikatov neplačana — predsed
niki bodo torej neplačani funkcionarji. 
Zaradi tega se bo uslužbenski stalež 
pri podružnicah znižal. Plačani bodo 
tajniki in administratorke, pri večjih

prevzel delovni kolektiv vodstvo na 
ših tovarn in rudnikov. Maršai Tito 
je pristavil, da bi k temu lahko že 
prej pristopili. Tekmovanja, tečaji, 
krožki itd. so ogromno dvignili socia-

rudnikih pa tudi kulturno, prosvetni j

Izbiri kadrov za vsa sindikalna vod- dve^eR, te
stva, njihovemu neprestanemu teore- pa j2 rajJoga da se ve3 klavski ko- 
tičnemu in političnemu dviganju in jejctjv usposobi za upravljanje. K
usposabljanju za samostojno vodstvo 
sindikalnih organizacij je treba po
svečati največjo pozornost.

Finančno poslovanje preide z letom 
1951 v sestav podružnic. Centralne 
uprave bodo v bodoče vsaKo leto do
ločile organom svojega sindikata kvo
te. ki pa ni nujno, da so za vse sin
dikalne organe enake. Na podlagi do
ločenih kvot bo prejel vsak sindikalni 
organ od upravnega odbora podruž
nice svoj proračun. Na sindikalne po
družnice bo z novim letom odpadlo 
mnogo več dela. Kar se tiče vestnega 
dela, j* pohvaliti predvsem podružnice 
rudnika Idrije, medtem ko rudnik Ve
lenje ni vršil svojih nalog.

Zakon o delavskih svetih
Na sindikalne podružnice bodo raz

poslana navodila o delavskih svetih. 
Vsak član kolektiva mora biti o po
menu obstoja Delavskih svetov na
tančno poučen. Ugotovljeno je. da 
obstoji 15 delavskih svetov v območju 
RO sindikata rudarjev Slovenije. Ti 
delavski sveti so bili izvoljeni od 1. 
januarja do 30. junija 1950. Njihovo 
delo ni bilov celoti zadovoljivo. Vršile 
se bodo ponovne volitve ter bo treba 
gledati, da bodo prišli v svet tovariši, 
ki so vsestransko zaslužni in bodo 
znali upravljati naše rudnike in to
varne.

S pripravami za volitve je treba ta
koj pričeti. Republiški odbor bo pred
pisal roke. Do 15. septembra morajo 
to nalogo izvršiti.

Kljub raznim težkočam zaznamuje
mo, da se je produktivnost dela dvig
nila. Zaradi izboljšanja organizacije 
dela se je produkcija dvignila za 76.000 
ton. Povprečna rudniška storitev je 
1.12. Idrija je dala nad 40.000 pro
stovoljnih ur. Pri polletnem tekmo
vanju je zasedel prvo mesto rudnik 
Zenica, drugo mesto pa rudnik Trbov
lje (v zveznem merilu), v republiškem 
merjlu pa I. mesto rudnik Senovo.

Socialni sestav doslej Izvoljenih de
lavskih svetov Je sledeč: 403 rudarji, 
23 Inženirjev, 124 uslužbencev. Med 
temi je 170 udarnikov, 11 novatorjev, 
48 odlikovancev, 35 mladincev.

Delavski sveti niso odigrali tiste 
vloge, kot bi jo morali. Na njihovih 
zasedanjih ni bilo prave diskusije, 
sklepi se niso izvajali. Ugotovljeno je. 
da zaradi navzočnosti direktorjev, glav
nih Inženirjev ali predsednikov sindi
katov In komitejev člani - rudarji niso 
upali * besedo na dan, češ saj oni ta
ko vse vedo, ali pa tudi. kar je še 
bolj verjetno, tz drugih vzrokov.

Tov. Boštjančič v kratkem obnovi 
pomen sklepov XII. plenuma. Poudar
ja, da je do teh ukrepov prišlo v večji 
meri zaradi Informlbiroja. Obrazloži

vzgoji teh ljudi pa morajo v največji 
meri prispevati sindikalni in partijski 
funkcionarji. Ciani delavskega sveta 
morajo biti sposobni kontrolirati plan 
proizvodnje, PLC itd., vedeti morajo, 
da delajo v svojem lastnem interesu. 
»Sleherni mora znati voditi«, je dejal 
tov. Tito, »zato pa mora biti visoko 
kulturen.« Z aktivnim udejstvovanjem 
v političnem življenju države, z vztraj
nim delom pri izpolnjevanju nalog 
petletnega plana, s socialnim tekmo

vanjem, s proizvodnimi tekmovanji in 
drugimi oblikami dela je delavski raz
red razvijal svojo socialistično zavest 
in se usposabljal za samostojno uprav
ljanje gospodarstva.

Po referatu tov. Boštjančiča pozove 
predsednik Piki zastopnike sindikalnih 
podružnic, da poročajo, kakšna je Si
tuacija v izvoljenih delavskih svetiti. 
Iz referatov posameznih zastopnikov; 
sindikalnih organizacij je razvidno, da 
delavski sveti ponekod niso izvršili 
svoje naloge iz različnih razlogov. 
Bilo je premalo diskusije, obravnavale 
so se nevažne stvari, a važni problemi 
zapostavljali, delavci niso dovolj ener-* 
gični, nekateri sveti obsegajo premah 
lo jamskih delavcev, udarniki, ki M V 
delavskih svetih, ne prenašajo svojih 
izkušenj na ostali kolektiv, delavci je 
bojijo direktorja in glavnega inženir
ja. Neka delegat je pripomnil, da Jd 
članek v »Ljudski pravici« in »BlovglP 
skem poročevalcu« mnogo škod Vaj 
avtoriteti sindikata, ker ni pxcivita<l 
tolmačil nalog sindikalne organizacljA

Tov. Boštjančič odgovarja IS ref^gL 
rate zastopnikov podružnic priblitn/J 
takole: Prve volitve so bile, lahko IW 
čemo, iskanje Izkustev. V DS )9 pr' 
direktor avtomatično. Dve tretjini 
ilavcev mora biti Iz produkcije, 
tretjina pa uslužbencev. £r Neposredni 
predstavnik mora biti sindikat. Dineilsft 
tor podjetja ne bo več načelno odgd- 

Nadaljevanje na 2, strani

ODLOČBA.
Okrajni izvršni ljudski odbor Trbovlje razpisuje na osnovi točke 2 

odredbe o določitvi roka za razpis prvih volitev delavskih svetov (Ur. 
list LRS št. 24/50) za gospodarska podjetja republiškega in lokalnega 
pomena ter za gospodarska podjetja družbenih organizacij, ki zaposli*- 
jejo več kot 30 delavcev in nameščencev.

Volitve se morajo izvršiti v vseh že omenjenih podjetjih, ki teže 
v celoti na območju okraja Trbovlje, in je za razpis prvih volitev tr. 
delavske svete upoštevati sledeče roke:

L V rudniku Trbovlje bodo volitve dne 29. VIII. t. I,
2. V rudniku Hrastniku dne 30, VIII. L 1.
3. V Kemični tovarni Hrastnik dne 24. VIII. L L
4. V Elektrarni Trbovlje dne 21. VIII, t. I.
5. V CRD Trbovlje dne 31. VIII. t. 1.
6. V tovarni dokumentnega in kartnega papirja Radeče dne I. IX
7. V železniški postaji Zidani most dne 6. IX. t. I.
8. V nadzorništvu proge Zidani most bodo volitve dne 8. IX, t. L
Ker so volitve prvih delavskih svetov izrednega pomena za nadalj

nje upravljanje in poslovanje državnih gospodarskih podjetij, je treba 
k pripravam za izvolitev delavskih svetov pristopiti takoj.

Smrt fašizmu — svobodo narodu!
Trbovlje, 8. avgusta 1950.

Predsednik:
Po v še Dušan, s. r.

OSNOVANJE INICIATIVNEGA ODBORA »ZVEZE PIONIHJEV« 
OKRAJA TRBOVLJE

Na osnovi sklepov, ki so bili sprejeti na prvem sestanku iniciativ
nega sveta »Zveze pionirjev Jugoslavije«, je okrajni komite KPS 
Trbovlje izbral iniciativni svet »Zveze pionirjev« okraja Trbovlje na
slednje tovariše:

Za predsednika: Vipotnika Branka, pov. za prosv. OLO Trbovlje.
Za tajnika: Pečnika Hermana, šolskega inštruktorja.
Člani: Sovre Ivan, član OK KPS, Trbovlje: Skalin Mirko, učiteffc 

Žužek Alfonz, tajnik IO LPS, Trbovlje; Šuštar Stane, član OK KPS, 
Trbovlje; Rupnik Karl, šef urada za soc. zavarovanje, Trbovlje; Urekar 
Olga, v. d. upravnice DID, Trbovlje; Poženel Franc. pov. za komu
nalne zadeve OLO, Trbovlje; Goršek Ernest, pov. za zdravstvo OLO, 
Trbovlje; Simčič Gabrijel, profesor gimnazije, Trbovlje; Kolenc Antoo, 
predsednik PD, Trbovlje; Bregar Franc, sekretar CK LMS, Trbovlje; 
Piki Ernest kapetan JA; Gulič Branislav, profesor gimnazije, Trbovlje; 
Filipič Malo, upravnik rudarske kov. šole, Trbovlje; Kužnik Dominik, 
tajnik SKUD Hohkraut, Trbovlje; Zupančič Marija, OO AFZ, Trbov
lje- Završnik Slavka, OO AFZ, Trbovlje; Bergant Drago, profesor telo
vadbe gimnazije, Trbovlje: Janežič Geli. OTO, Trbovlje; Jager Slavko, 
sekretar OLT, Trbovlje; Guček Vido, OGZ. Trbovlje; Filač Mija, uči
teljica; Strnad Rudi, upravitelj šole, Trbovlje II; Rozin Zinka, upravi
teljica šole, Vode; Žnidar Vincenc, profesor, Zagorje; Klun Franc, 
učitelj, Zagorje, Mikuž Marija, učiteljica, Hrastnik; Brilej Jože, učir 
telj, Radeče; Groznik Jože, učitelj. Zidani most; Zupan Zdenko, arhi
tekt rudnika, Trbovlje; Zupančič Vaičl, referent za predšolsko vzgojo.
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Kako poteka vpis dragega ljudskega 
posoli la e teboveimkem okvafu

Nu širšem sestanku politične komi- stiinkov, vendar so dosedaj vpisali še-
Bije in aktivistov, ki se je vršil v po
nedeljek 7. t. m. v okrajni dvorani 
v Trbovljah, so aktivisti sklenili, da 
bodo do lf). avgusta zaključili vpis po
sojil« v rudnikih, ustanovah in obra
tih 100»/o- Do sedaj je vpisanega poso
jila v celotnem okraju S,545.500 din. 
Procentualno so vpisali delavci in 
uslužbenci okraja 78*«, kmetje 3%. 
ostali pa 19"/». Na sestanku aktiva so 
se obravnavale napake pri dosedanjem 
•tein ter se je ugotovila nezainteresi
ranost nekaterih komisij; v posamez
nih KDO sploh še niso pristopili k vpi
su MM-udi malomarnosti in čuta neod
govornosti nekaterih aktivistov.

V tekmovanju, ki so si ga nepove- 
dull posamezni sektorji in naši KI.O 
meri seboj, vodijo med centri še vedno 
Trbovlje, ki imajo dosedaj vpisanih 
»,293.500 dinarjev: od tega z*w»ka so 
»mjveč prispevali delavci in uslužben- 
pi, med njimi skoraj polovico rudarji, 
t. j. 1,614.000 dinarjev. Trbovlje so si 
tudi t« teden osvojile prehodno zasta
vico. — Med krajevnimi odbori je naj
boljši KLO Zidani most. ki je vpisal 
122.000 dinarjev. Polža, namesto zasta
vice pa so si osvojili KDO Breg in 
Maa-no. kjer še nimajo vpisanega nič.

le IDOOO din, na Dolu pri Hrastniku 
23.000, Dole pri Ditiji 17.000 din, Ga- 
bersko 7000 dinarjev. V Hrastniku ni
so najslabši in sledijo tesno Trbov
ljam, saj imajo vpisanih že 1,365,000 
dinarjev, od katerih so dali rudarji
618.000 dinarjev, steklarna 560.000 din, 
Kemična tovarna pa 120.000 din.

Slabše poteka vpis v Izlakah, kjer 
so dosedaj vpisali le 30.000 din, prav 
tako KDO Jagtvjenica 12.000 din in 
Loke-Kisovec le 14.000 din. V Doki pri 
Zidanem mostu so se precej popravili; 
vpisanih imajo že 47.000 din. V Rade
čah so doslej vpisali le delavci in 
uslužbenci 213.000 din, od tega kmetje 
samo 12.000 din. — Pravilno srt se lo
tili dela v KDO Čeče, kjer se vpis dvi
ga dnevno in imajo podpisanih že
60.000 dinarjev. Na vasi so si postavili 
grafikon, kjer zapisujejo dnevno naj
boljše, pa tudi one, ki so vpis sploh 
odklonili. Za zgled jim je lahko slepi 
invalid Strnad Franc, ki je dejal sle
deče: »Zakaj pa k meni ne pride nihče, 
da bi vpisal?« In res je vpisal 2000 di
narjev! — V Podkumu so prišli že na
50.000 dinarjev. V Zagorju, kjer je bila 
situacija precej slaba, so se popravili 
ter imajo do sedaj vpisanega 1.012.500

Kakor pokazujejo na eni strani vi
soko zavest delavci in uslužbenci, ki 
so pri vpisu med prvimi, so kmetje na 
drugi strani pokazali, da jim ni dosti 
do tega, da pridejo tudi oni čimprej 
do potrebnih strojev in tudi do večje
ga števila industrijskih izdelkov.

Drugo ljudsko posojilo nam bo olaj
šalo izvršitev naših planskih nalog in 
pmlkrepilo našo pot v socializem, ki 
ga danes z zavestjo gradijo vsi, ki po
šteno mislijo. •

Uslužbenci okraja 
Trbovlje tekmujejo

Z:«!«je dni sem bil priča hude tekme 
na ODO. Nepričakovano sem vstopil 

neko pisarno, kjer je bila živahna 
debata o ljudskem posojilu. Nehote si 
mogel iz razgovora razbrati, da okraj
ni uslužbenci tekmujejo z vso »srdi
tostjo«. — Pa pravi nekdo: Ali že veš, 
da nas hočejo »komunale!« prekositi? 
— »Ne,« odgovori uslužbenec poverje
ništva za delo, »tega pa ne dovolimo.

N« KIX) Dobovec so imeli že več se- j dinarjev, od tega rudarji 835.000 din.

Nadaljevanje s 1. strani 
varjs*l, »ato ne more biti predsednik 
DK. C lani DS imajo pravico vsak čas 
zahtevati od glavnih inženirjev, obrat
nih upravnikov in šefov oddelkov raz
ne podatke, ki so jim potrebni. Orga
nizirati je potrebno pravnike, ki bo
do na predavanjih zakon o DS pravil
no tolmačili. Razumljivo je, da delo v 
začetku ne bo potekala povsem v re- 
du, z leti pa bo delovni kolektiv spo
soben podjetje samostojno upravljati.

Tov. Boštjančič poudarja nadalje, da 
}e za volitve predvsem potrebna po
litična priprava; celotni kolektiv mora 
vedeti za smisel DS. Politično pripra
vo mora voditi sindikat. Vzporedno s 
to pripravo pa moramo pripravljati 
tudi tehnične stvari. Delavski sveti bo
do delali v interesu podjetja. S časom 
bo prišlo celo tako daleč, do tolikšne 
samostojnosti, da bo DS nabavljal raz
ni material diteklno iz inozemstva, nič 
več po AOKih, ministrstvih itd. Delav
ski sveti bodo postavili komisije stro
kovnjakov, ki bodo pregledovale pred
loge in jih nato predlagale v realiza
cijo upravnim odborom Delavskih 
svetov.

Delavski razred se tolče za komuni
stično družbo — ščiti svoje interese in 
se vzgaja. Čimbolj se delavski razred

vzgoja, tem manj nalog odpade na sin
dikate. Največ se človek vzgaja pri 
svojem delu, kjer je kvalificiran. Sin
dikat pa mora pomagati vzgajati pre
ko sestankov, kurzov itd. Interes sin
dikata je, da rudar čim več nakoplje, 
da bo čim več blaga, pšenice in dru
gih izdelkov.

Plenum ugotavlja, da se v splošnem 
prvotno zakon o DS ni vzel zadosti 
resno. Tov. Kamnik predlaga, da mo
rajo biti DS voljeni na demokratičen 
način, sicer jih sodišče ne bo priznalo 
in potrdilo. Z začetkom novega leta se 
morajo voliti zopet novi sveti. Uprav
ni odibor DS šteje 5 do 11 članov. V 
pojasnilo poroča tov. Kamnik, da se 
nameščenci, ki so neposredno v pro 
izvodnji, ne štejejo za administrativno 
osebje, kar je treba upoštevati pri 
socialnem sestavu DS. Maršal Tito je 
dejal: »Vso podporo morajo nuditi DS 
sindikati.« — Gledati moramo, da ne 
bomo zašli, sicer bo DS izgubil na 
ugledu.

Ce na seji DS ne bi prišlo do spo
razuma, se mora to zapisniško ugoto
viti in poročati AOR, ki bo po svojih 
strokovnjakih dognal pravilno dejan
sko stanje in izdal končno odločitev 
Kar delavski svet sklene, mora velja
ti, ker je najvišji forum v podjetju.

Stališče sindikata rudarjev Slovenije do izsto
pa iz strokovnega odbora rudarjev Svetovne 

sindikalne federacije SSF
Dne 10. t. m. bo v Trbovljah zasedal 

plenum CO ZSJ, na katerem morajo 
zavzeti predstavniki RO rudarjev Ju
goslavije stališče do odnosov s svetov
no sindikalno federacijo.

Tov. Kamnik Stane je v kratkem 
referatu prikazal razvoj naših odno. 
iajev do svetovne sindikalne federaci
je glede na okoliščino, da je ta organi, 
zucija poslala ie še orožje Kominfor- 
ma v borbi in blatenju socialistične Ju
goslavije in njenega vodstva. V zvezi 
s tem je plenum izvolil komisijo za 
»estavo resolucije. Resolucija, ki jo je 
plenum soglasno sprejel, se glasi:

»Člani plenuma Republiškega odbora 
sindikatov Slovenije, zbrani na plenar
nem zasedanju dne 28. julija 1950 v 
Zagorju predlagamo zasedanju spre
jetje sklepa, da rudarji Jugoslavije iz
stopijo iz Strokovnega odbora rudar
jev pri Svetovni sindikalni federaciji.

To predlagamo v gl obokom prepri
čanju. da je SSF kot mednarodna or
ganizacija delavskega razreda prene
hala obstojati in se boriti z.a cilje, za 
katere je bila ustanovljena i.n je le še 
orodje Komiinformibirojn in VKP(b) 
za blatenje socialistične Jugoslavije in 
o tem slabitve sil proletariata v svetu. 
Sf, .laki organizaciji rudarji Jugoslavije

Mi hočemo biti v tekmovanju prvi. 
Prvič zaradi lega, da si osvojimo di
plomo sindikalne podružnice, drugič 
pa, da z ljudskim posojilom izkažemo 
ljubezen Partiji in domovini.«

Ko sem spraševal dalje, sem opazil, 
da so sindikalni poverjeniki pri tem 
poslu neutrudljivi in da tudi oni tek
mujejo med seboj, katera grupa bo 
boljša. Tudi »planerji« in »kmetijci« 
so hudi tekmeci za prvo mesto pri 
vpisu ljudskega posojila.

Bralcem našega lista je znano, da so 
se okrajni uslužbenci v Trbovljah na 
množičnem sestanku obvezali vpisati 
150.000 din posojila; do danes pa so 
vpisali že 250.500 din, to se pravi, da 
so obvezo prekoračili že za 70«/o-

Se nekaj drugega »kujejo« okrajni 
uslužbenci. Na svojem sindikalnem 
sestanku so se obvezali, da bodo v po
častitev okrajne partijske konference 
uredili park pred »Društvenim ch>- 
mom« ter napravili 1500 prostovoljnih 
ur. Svojo obvezo že izpolnjujejo. Vsak 
dan jih vidiš, s kakšno vnemo »brska
jo« po parku.

Z obvezo, ki so jo dali Partiji, in z 
vpisom posojila hočejo dokazati, da so 
zvesti patrioti svoje domovine in d« 
zaupajo Partiji neomajno! L. L.

Brigada Razborška F. na rudniku Trbovlje
za vpis Ljudskega posojila

Trboveljski rudarji so od zadane 
si vsote za drugo ljudsko posojilo 
podpisali že nad 50“/o, Pred vsemi ru
darji pa se je odlikovala 8 članska 
brigada tovariša Razborška Florijana, 
ki dela na Vzhodnem jamskem obra
tu, ki je vpisala 14.000 din ljudskega 
posojila.

V brigadi delajo štirje Slovenci, 
štirje rudarji pa iz drugih republik. 
Brigadir Razboršek Florijan, ki je 
pred kratkim prišel iz Francije, je bil 
med okupacijo preganjan; bil je tu
di v internaciji in zaporu zaradi svo
jega delovanja proti fašizmu. Tov. 
Razboršek je dal prvi vzpodbudo za 
vpis posojila in vsi ostali tovariši nje
gove brigade so ta poziv, sprejeli. Sest 
mož je podpisalo po 2009 din, dva pa 
po 1000 din. Brigadir Kreže Ivan je 
vpisat prav tako 2000 din, čeravno 
ima veliko družino.

Brigada Razborška Florijana je po
zvala na tekmovanje za vpis novega 
posojila vse ostale brigade drugih rud
nikov za čim večji vpis posojila. V 
svojem pozivu na ostale brigade in

skupine pravi: »S posojilom bomo do
kazali, da lahko gradimo socializem 
brez tistih, ki nas v našem delu dan 
ne dan ovirajo; to bo ie doka« naše 
enotnosti in prizadevanja za čimprejš
njo izpolnitev naših planskih nalog.«

I* osu v m a n ju
Tovarniški delavec Slončeki Franc, 

je bil med prvimi, ki je podpisal ob
vezo za ljudsko posojilo v tovarni 
»Izolit« v Radečah. Čeravno je tov. 
Slonecki poročen, ima sedmero otrok 
in ženo ter je povrhu še invalid brez 
premoženja, je prostovoljno podpisal 
zase 1000 din, za vseh sedeim otrok 
pa po dve sto dinarjev.

Vsak Radečan naj sl vzame za zgled 
tega tovariša; s takimi delavci bomo 
pripomogli utrditi naš gospodarski 
plan in zgraditi socializem v naši dr
žavi.

Pravilno bi bilo, če bi si premožnej
ši ljudje v Radečah vzeli za zgled ra
zumevanje in požrtvovalnost tovariša 
Sloneckega. A. B.

nočemo biti,- ker se na izkušnjah iz 
naše NOB opiramo na lastne sile in 
lem izpolnjujemo zgodovinsko poslan
stvo — obrambo marksizma-leninizma 
pred revizionizmom.

Pri točki »Raznoterosti« so delegati 
iznašali še razne probleme zastopanih 
rudnikov. — Tako poroča delegat 
Hrastnika o slabem delu kulturno-pro- 
svetnega sektorja delegat iz Zabukov 
ce se pritožuje, da se v stanovanjska 
vprašanja vmešava ODO. Tovariš Za- 
gorišek iz Trbovelj predlaga, naj se 
organizira udarniško delo v premogov
niku, da se nakoplje premog za pre
skrbo upokojencev in njihovih družin. 
Delegat iz Zagorja poroča, da so sin
dikalni funkcionarji preobloženi z raz
nimi funkcijami, ki ovirajo 100'/! 
opravljanje službe v njihovem sektor
ju, — Delegati so razpravljali tudi o 
navodilu Generalne direkcije za rudar
stvo DRS, po katerem naj bi rudarji 
plačevali pri delu porabljeno razstre
livo. Plenum obsoja ta postopek, ki je 
bil uveden brez vednosti republiškega 
odbora.

Delo plenuma je bilo plodonosno in 
je upati, da se bo tudi stanje v neka
terih pasivnih podružnicah znatno po
pravilo.

Plan rudnika Trbovlje poteka zadovoljivo
Ob zaključku redakcije našega lista I K temu razveseljivemu uspehu so 

namo poročajo, da poteka proizvodnja pripomogle prvič prav ugodne odkop- 
premoga na rudniku Trbovlje v tem 
mesecu doslej zelo ugodno. V ponede
ljek. 8. avgusta, je bil operativni plan 
rudnika presežen kumulativno za 9 “/», 
osnovni pa za 14 1 */• V posameznih 
obratih rudnika je stanje v pridobiva
nju premoga anslednje:

Delovni kolektiv zahodnega obrata 
zaznamuje v torek. 9. t. m. zjutraj 
presežek operativnega plana za 8,9 *'•, 
vzhodni obrat za 6.3*/t, dnevni kop pa 
je do tega dne kumulativno prekora
čil plan že za 13.9 •/•. Tako je rudnik 
Trbovlje že prvi dan tega meseca za
ključil svoj mesečni delovni plan zbir
no s 107.7 "/•. drugi dan s 104 8 "/*, nato 
106,2 V«, v soboto 5. avgusta 106.3 °/». v 
ponedeljek pa že s 109 •/». Najvišjo 
dnevno produkcijo izkazujejo trbovelj
ski rudaril ta mesec doslej 3. in 7. av
gusta s prekoračenjem dnevne proiz
vodne naloge za 8.9“/* in 7. t. m. z.a 
22.4*'». Sedmi avgust zaz.namu.ie v le
tošnjem letu dosedat sploh najvišjo 
dnevno proizvodnjo premoga, t. J. pre
sežek plana za celih 22,4*/».

Delovni kolektiv trboveljskega rud
nika se drži torej la mesec nepričako
vano čvrsto in bojevito. To potrjuje 
najbolj dvig jamsko odkopate storitve, 
ki se je od 31. julija do 8 avgusta 
dvignila za nadaljnjih 35 točk. To ie. 
kakor smo naglasili že minuli teden, 
izredno ohrabrujoč pojav, saj je vi
šina produkcije odvisna od1 višine od- 
kopne storilnosti.

ne razmere v jami in na dnevnem 
kopu, drugič pa dvig delovnega poleta 
našega zavednega in pridnega rudarja, 
ki se očituje najzgovorneje v dvigu 
odkopne storilnosti. — Zadržanje de
lovnega kolektiva rudnika Trbovlje s 
svojimi znanimi udarniki in brigadirji 
na čelu je zlasti v teh dneh vredno 
vse pohvale. Prav tako pa zasluži po>- 
hvalo tudi tehnično vodstvo rudnika, 
ki si posebno v poletnih mesecih pri- 
z.adeva, da izkoristi v najvišji meri 
ugodno vžeme na dnevnem kopu. Do- 
brna-Neža. da nakoplje z ojačanim de. 
lom v lepih poletnih dneh na tem 
sektorju rudnika kar največ premoga. 
Ako ne bo ta mesec ponaga;alo vre
me. bo rudnik Trbovlje z izkorišča
njem dnevnega kopa zaključil po vseh 
izgledih svojo proizvodno nalogo v 
avgustu izredno dobro in uspešno 

Povsem razumljivo je, da zasluži 
naš rudar za svoje zgledno prizadeva
nje največjo pozornost v pogledu za
dovoljive preskrbe. Upajmo, da se bo 
preskrba popravila v popolno zado
voljnost naših visoko zavednih rudar
jev. Priporočljivo bi bilo nadalje, da 
krajevne oblasti store vse. da bodo ru
darski revirji preskrbljeni med drugim 
tudi z mlekom vse bolje, kot so bili 
doslej. Naše oblasti naj razmišljajo ali 
so naši nakupovalni organi v pogledu 
odkupa mleka izkoristili res maksi
malno vw možnosti. Kake važnosti je 

(Nadaljevanje na 3. strani)
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K«*?® poteka mhmčev fhekk zšt 
iarboveiajjskem okvmu

Kakor povsod po Sloveniji, je bila 
tudi v našem okraju letošnja letina žit 
veliko bolj zgodnja kot prejšnja leta. 
Zaradi zgodnje žetve se je letos tudi 
mlačev pričela mm gn prej,

Ce analiziramo efekt od začetka pa 
do danes, bomo ugotovili, da nismo 
dosegli zadovoljivega uspeha, niti v 
zadružnem niti v privatnem sektorju. 
Mirne duše lahko rečemo, da še ne 
vemo, koliko je v našem okraju omla- 
Cenega žita.

Odgovorni usUitžbenec pri poverjeni
štvu za državne nalbave za organiza
cijo mlačve je sicer napravil ,plan 
mlačve po posameznih KLO, vendar 
Je prišlo tukaj do raznih napatk, loi se 
»e bi zgodile, če bi imeli natančen se- 
Bonm uporabnih mlatilnic.

Iz zgoraj navedenega lahko ugotav- 
^jojrvi, cta i3»i!o letohnjo mtlačev za
čeli nepripravljeni. — Se več: za-
htrivili simo, da &na> krajevnim Ijuti- 
Ihfon odborom nudili le edino pomoč 
;— suhoparno okrožnico, Jasno je, da 
amo naleteli p o naših KLO na mnoge 
nepravilnosti. V KI K) Radeče, Loka 
l»ri Zidanem mostu in Jagnjeniea so 
ae dogajale med pripravami za mlačev 
številne napake. Da so se odstranite, 
gr je zahvaliti le okrajnim aktivistom.

KI.O Radeče, Loka pri Zidanem mo
stu in Jagnjeniea so pričeli z miač- 
Vijo, ne da bi kmetom poprej na zboru 
volivcev tolmačili Uredbo o mlačvi, ki 
Je izšla v Uradnem listu FI.RJ št. 40 
z dne 14. junija t. 1. Rezultat je bil v 
teh KLO ta, da so se kmetje upirali' 
oddaji predpisanega odstotka mlulil- 
Diške merice. KLO Vrhovo, ki pa je 
za mlačev storil vse potrebno, je tudi 
Imel vidne in zadovoljive uspehe. Te
mni KLO lahko izrečemo priznanje in 
pohvalo.

Ker smo računati, da bo mlačev do 
konca julija končana, smo z 31. juli
jem t. 1. pričeli z odkupom žit. Dasi- 
ravno je bilo za odkup žit vse pri
pravljeno t. j. embalaža, skladišča in 
prevozna sredstva, smo tudi tukaj na-

(Nadaljevanje z 2. strani) 
mleko pri pripravljanju jedil, vedo po
vedati naše gospodinje še več kot ml. 
■Prav tako bi bilo priporočljivo in že
leno, da merodajne oblasti odobrijo 
rudarjem glede na izredno težko fizič
no delo višje obroke sladkorja, ki pred. 
stavlja v rudarskih centrih že od ne
kdaj zelo pomembno hranivo. Mero
dajni činitelji naj skrbe nadalje že 
sedaj, da bodo dobili rudarji jeseni za 
zimske mesece zadostne količine krom
pirja, ki je za prehrano naših revirjev 
prav tako silno važen poljski pridelek.

leteli zadnji dan na razne nevšečnosti, 
ki so vredne vse graje.

Tako vidimo, da smo tudi pri od
kupu naleteli na težave, s katerimi 
nismo računali. Druga napaka je bila 
v tem, da nismo pravilno sestavili ča
sovnega plana odkupa po naših KLO. 
Krivda neuspeha v odkupu je v ne
pravilnem sestavljanju tega načrta.

Analizirajmo škodo, ki jo je napra
vilo nepravilno sestavljanje plana od
kupa. — Plan odkupa v KLO Radeče, 
Lok« pri Zidanem mestu, Zidani most 
in Vrhovo je določal 39.508 kg, do 5. 
avgusta t. 1. pa smo v teh krajevnih 
ljudskih odborih odkupili le četrtino 
piana. Od teh KLO se je tudi pni od
kupu žit najbolj izkazal KLO Vrhovo, 
ki se je za odkup dobro pripravil in 
v enem samem dnevu odkupil 90",'o 
planiranega žita.

Drugače je bilo v KLO Radeče, Ta 
KLO se je zadovoljil s tem, d« je 
kmetovalce le obvestil o odkupu, vse 
ostalo pa prepustil odkupni komisiji. 
Rezultat vsega tega je bil, da smo v 
3 dneh odkupili v teni KLO le 5000kg 
žita. Kakor smo že rekli, se je KLO

Pred- kratkim so na trboveljski po
staji prvič proglasili udarnike. Teh ju
nakov dela, iki so dobili prvič ta ča
sten naslov, je bilo osem, povečini iz 
vrst premikalnega osebja.

Proglasitev je potekala slovesno. 
Uslužbenci železnice so se zbrali v 
lepo okrašenem rdečem kotičku na po
staji. Predsednik sindikalne podružnice 
tov. Tomaž Franc je pozdravil vse na
vzoče, zlasti še špfa prometnega sek
torja Zidani most tovariša Gabrovška 
Marijana.

V imenu partijske organizacije je 
spregovoril tov. Strumbelj Franc, ki 
je v lepih besedah prikazal zgodovin
ski pomen proglasitve prvih udarnikov 
na trboveljski postaji. Nato je pozdra
vil vse navzoče šef postaje Trbovlje 
tov. Lempelj Stanislav, hkrati pa se 
zahvalil vsem, ki so bili proglašeni za 
prve udarnike železniške stroke na 
trboveljski postaji. Apeliral pa je na 
vse ostale, naj si vzamejo te prve udar
nike za zgled in gredo strnjeno po njih 
zgledih in uspehih k čim hitrejši iz
polnitvi transportnega plana in izgrad
nji socializma v naši domovini.

Nato je tov, Lempelj proglasil udar
nike in sicer: Peterlina Stanislava,
kretnika; Drnovška Leopolda, premi
kalnega vodjo; Ravnikarja Leopolda,

Vrhovo že pri miačtvi in pri odkupu 
dosedaj najbolj izkazal in s tem do
kazal, da sodi med najboljše KLO na
šega okraja. Graje vredno pa je rav
nanje KLO Radeče, Loka pri Zidanem 
mostu in Zidani most.

Da se pri nadaljnjem odkupu žita 
ne bodo dogajale podobne nepravil
nosti in težave, je potrebno, da se od
kupni plan sestavi tako, da ne bo 
treba odkupovati žita v kakem kra-' 
jevnem ljudskem odboru še pozno v 
zimi, marveč da se odkupuje lja enem 
KLO, dokler ni odkup realiziran 100- 
od stot no. Lanskoletne izkušnje pri od
kupih jasno dokazujejo, da moramo s 
takim načinom odkupovanja prenehati 
ter najti boljši način odkupa. Nuditi 
moramo našim KLO več pomoči, kajti 
dobro vemo, da imamo po naših KLO 
danes še prešibke organizacije.

Prav tako moramo preprečiti vsako
mur, če bi hotel zavirati odkup, in ga 
če potrebno, tudi kaznovati. Spekula
cije moramo letos preprečiti.

Stalna l>orl>a za visoko idejno 
življenje v frontnih kotičkih, 

naj Ijo neprestana skrb 
osnovnih organizacij

| premikalnega vodjo; Hiršla Franca, 
premikača; Plaznika Alojza, premika- 

j ča; Kosa Viktorja, premikača; Kokca 
Ignaca, premikača, in Slanška Stani
slava, skladiščnika.

Po razdelitvi udarniških legitimacij 
je spregovoril šef prometnega sektorja 
v Zidanem mostu tov. Gabrovšek, ki 
se je vsem skupaj zahvalil za vestno 
izvrševanje planskih nalog, posebno pa 
novo p rog 1 ašeni m udarnikom, in apeli
ral nanje, naj vse svoje znanje, hote
nje in moči prenesejo na ostale usluž
bence. da bo ob drugem proglašenju 
še več takih junakov dela.

V imenu udarnikov se je zahvalil za 
priznanje častnega naslova kretnik 
Peterlin in dejal: »Upravi in sindikalni 
organizaciji postaje Trbovlje se zahva
ljujemo za udarniško priznanje, hkrati 
pa obljubljamo, da bomo napeli vse 
sile za izgradnjo petletnega transport
nega plana v štirih letih.«

Za tem je bila kratka zabava, ki je 
prav lepo potekla

RAZGLAS
MLO Trbovlje, komunalno podjet

je, razpisuje mesto grobarja. Služba 
se lahko nastopi takoj. Vsa potrebna 
pojasnila glede plače se dobijo pri 
Mestnem pogrebnem zavodu Trbovlje.

Delovni kolektiv železničarjev postaje Trbovlje 
je proglasil prve udarnike

Ivan Kosec (t Ivan Keše);

Trbovlje v lasu kapitalistične dobe
Socialni prerez

(Nadaljevanje)

»Kje pa so tisti darovi, ki toliko po 
cujtengah o njih pišejo? To je sama 
reklama za cajlenge. Po cajtengah ta
ko vpijejo, kolk so nabral pa je en 
k ... vse skupaj. Permejduš, babe bo
mo objavle, da ni treba nobenemu več 
dat, saj tku hudiča ta bog nič ne do
bimo. Kdo hudiča vse požre? Kako da 
v Trbovlje nič ne pride?

Nekatere organizacije in šole se tru
dijo, da bi vsaj šolski deci olajšali be
do, toda viri so preskromni, da bi bila 
pomoč izdatnejša.

Verna slika bede in siromaštva pa so 
Uidi

stanovanjske razmere.
Terezija, Dobrna, Glažuta itd. so 

bloki kasarn, kjer je združeno vse 
gorje rudarskih družin in njihovega 
življenja. V teh temnih, katakombam 
podobnih prebivališčih se odigrava vsa 
ona življenjska tragika, javnosti ne
vidna in nenapisana.

Glažuta, nekdaj steklarna, na prvi 
pogled zapuščena fabrika v razpada
nju, kjer so se pred leti gnetli okoli 
tekočega stekla steklarji, služi sedaj za 
prebivališče rudarjem. Na ozkem be

tonskem hodniku, kjer daje električna 
svetilka svojo dnevno luč, te spi-ejme- 
jo bosonogi in raztrgani otroci. Ob hod
nikih stoje zaduhle in vlažne kuhinje, 
kamor nikdar ne posije sonce. V teh 
brlogih je središče družinskega življe
nja, lu je jedilnica, ki mnogim služi 
tudi za spalnico. Iz kuhinje prideš v 
sobe. Stare postelje in zaboji služijo 
za nočni počitek onim, ki niso ostali 
v kuhinji na betonu. V mnogih slučajih 
ima družina še podnajemnike, ki ku
hajo v isti kuhinji in stanujejo v isti 
sobi.

Kadar stopaš po ozkih hodnikih te 
razpadajoče fabrike, si vedno v strahu, 
da bodo zdaj pa zdaj skrile ruševine 
lega zidovlja pod seboj vso grozo in 
bedo stanovalcev in da bo le še kup 
razvalin nema priča bodočim rodovom 
o enakosti in bratstvu, kar je zapisa) 
industrijski kapital na svoj prapor v 
svojih početkil). Ironija zgodovine je 
hotela, da so bili to ravno Francozi.

Nekoliko više od Glažute se rapro- 
stira kolonija Dobrna, ki šteje približ
no 40 razpadajočih barak. Da služijo 
ti magazini za dom stotini in stotini ru
darjev, ne bo verjel, kdor se ni pre

pričal na lastne oči. Kako izgledajo ta 
stanovanja?

Barake so zgrajene deloma tako, da 
služi kuhinja obenem tudi za sobo, de
loma pa tako, da je na sredi barake 
kuhinja, odkoder vodijo ena vrata v 
sobo, kjer stanuje več ljudi skupaj. 
Njihovi očetje imajo menjaje službo, 
tako da pride eden domov ob 11 zve
čer, drugi zjutraj in prespi čez dan, 
tretji zopet popoldne itd. Druga vrata 
pa vodijo v sobo, kjer n. pr. stanujejo 
samci do 20 po številu. Vsi pa uporab
ljajo eno in isto kuhinjo. Le redki so 
slučaji, da spi po eden v postelji, 90% 
vseh spi na skupnih ležiščih ali po tleh 
brez mehke podlage.

Preko 150 je obsojenih, da žive v teh 
rudniških kasarnah. Od teh pa je le 
uradništvo, poduradništvo, pazniki in 
nekaj kvalificiranih delavcev, ki jim 
je družba preskrbela ugodnejša ali pa 
prav ugodna in prijazna stanovanja 
sredi zelenja in cvetočih vrtov.

Ko je bivši minister za šume in rude 
dr. Ulmanski obiskal Trbovlje, ob pri
liki gladovne stavke rudarjev (1934), 
je videl te lične kolonije hišic. Videl 
pa ni Dobrne in Glažute. Vsled tega je 
tudi taisti minister pozneje izjavil de- 
putaciji rudarjev, ki je šta posredovat 
v Beograd, da je težko intervenirati za 
rudarje in dokazoval, kako lepa stano
vanja imajo rudarji v Trbovljah.

379 družin pa je brez vsakega pre
moženja in brez rudniškega stanov a-

Prejeli smo pismo 
taboriščnikov CK LMS
Oglašamo se taboriščniki iz prijazne 

doline v Logu pri Škofji Loki.
Ze tisti dan, ko smo pirišli semkaj, 

smo vedeli, da bomo imeli v naravnih 
krasotah Gorenjske lepo življenje. Na
še taborišče leži na vzvišenem gričkn, 
ki ga s treh strani obdaja gozd, z ene 
strani pa nas obkroža rečica Sora Bi
stra voda nam nudi dovolj prilike za 
kopanje. Voda nas Izčrpa in želodci 
postanejo prazni. Tedaj gremo kake 
četrt ure od tabora k prijetni pol
kmečki hiši. Pred njo so v senci Jat- 
blan postavljene mize in klopi. Ko- 
maj se vsedemo, že pride gospodinjR- 
■kuharica z velikim loncem in pojedi
na se začne. Ponuja nam, naj še je
mo. Mi si seveda tega ne damo dvakrat 
reči. Po obilnem kosilu počivamo do
bro u-ro, potem pa zopet — hajd ■— 
na kopanje, ali pa pospravljamo po 
taborišču, pripravljamo za taborni 
ogenj, se igramo, prepevam« in Je 
mnogo, mnogo lepega.

Zvečer posedemo okrog ognja in use
sti se pesem za pesmijo. Pripovedi*- 
jemo si razne šale. Ob 10. zvečer gre* 
mo spat. Zunaj ostaneta samo straža®, 
ja ob jamboru, kt smo z njega že « 
mraku ob petju himne sneli zastavo.

Srečni in veseli smo, da nas je m*, 
ganlzacija LMS poslala na talno ta
borjenje. — Samo prekmalu ga bom® 
končali. Pa je tudi tako lepo!

Nikdar ne bomo pozabili na prijetne 
ure, ki smo jih tukaj preživeli. Zave
damo se, da gre za vse to zahvala CK 
LMS. Izrekamo zahvalo vsem., ki sto 
nam pomagali do tega taborjenja. — 
Hkrati pa povemo vsem tistim obre
kovalcem, ki govore, da je mladina .»4 
taborjenju lačna, da nesramno lažejo. 
Prazno govorjenje nas ne bo odvrnil® 
od poti, po kateri stopa naša LMS.

Zaupamo v CK LMS in prav ta
ko v vodstvo KPJ ter rečemo še ent- 
krat na kratko: »Mi ljubimo našega 
maršala Tita« — in s tem je poveda
no vse.

OGLAS
V soboto 5. pvgusta ob pol 11. seM 

izgubil na poti od CRD do gasilskega 
doma na Vodah ročno uro s 'pozlačen 
nim kovinskim trakom. Poštenega naj
ditelja prosim, da mi uto vrne proti 
dobri nagradi.
Perme Leopold, Trbovlje II, št. 147.

POZIV
Vse stranke, ki imajo svoje ure pri 

Ferdinandu Motnikarju v Zagorju ob 
Savi, prosimo, da se zglasijo v lokal® 
do 19. avgusta zaradi preureditve po
slovanja. Poznejše reklamacije se ne 
bodo upoštevale. Motri ukor Ivan

nja. To so po večini odpuščeni rudarji, 
upokojenci in onemogli. Kam naj gr®; 
do? Občina ima samo štiri hišice za 
upokojene rudarje in le nekaj teh lino- 
žin pride v poštev.

Spredaj smo videli, kako ogromnjB 
vsole je investirala delniška družba za 
rudniške naprave in tehnično izpopol
nitev podjetja, kar je povišalo dobičh® 
v bajne vsote; le za primemo prebiva
lišče rudarja in njegove družine, ki so 
ustvarili ta ogromna bogastva, so biH 
gospodje d. d. slepi in gluhi. Pred leti 
je začela graditi družba stanovanjske 
bloke na Tereziji (štiri dvonadstropne 
stavbe), kjer naj bi bilo 100 družinskih 
stanovanj. Sredi gradnje je pa bito 
delo ustavljeno in nedozidanl stano
vanjski blok prepuščen usodi razpadat- 
nja.

V takih stanovanjskih prilikah in v 
takih življenjskih pogojih je izključeno 
vsako upoštevanje higijenskih načel in 
higijenično urejeno življenje. Občina je 
pred leti sezidala kopališče, ki je stalo 
skoraj milijonske vsote, pa ne služi ru
darjem, zakaj visoka vstopnina jim 
onemogoča uporabo.

Po svojem obsegu pride v poštev le 
za nekaj desetin ljudi. Zaradi tega je 
mladina prisiljena, da v poletnih mese
cih hladi svoje telo v malem potoku, ki 
teče po dolini, kamor se steka vsa mo
goča nesnaga iz kolonij. Mar ni to do
volj kričeč primer, kako izgleda »Za
kon« o, zaščiti, delavcev in vsa naša sch 
ciaInn zakonodaja v praksi?
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Fizkullnra in šport
Rudar - mladinski prvak Slovenije v nogometu

Mladinsko nogometno moštvo Ru
darja. sd jo tudi letos priborilo častni 
naslov prvaka Slovenije v nogometu. 
Nihče ni mislil, da se bo pomlajeno 
moštvo -{udarja uspešno uveljavilo v 
tekmovanju v mladinski nogometni 
ligi, saj se je sestava njegove enaj
sterice proti lanskemu moštvu skoraj 
popolnoma spremenila. Za zmago se 
je treba seveda boriti, prav tako pa 
tudi redinio obiskovati treninge. Mla
dinci Kudarjia so pod vodstvom tov. 
inž. Petriča redno hodili k vajam in 
tako dosegli v tekmovanju za naslov 
prvaka Slovenije lepe uspehe.

V spomladanskem delu prvenstva 
so imeli 5 točk več kot drugoptasirnnl 
Železničar. Slika se je nekoliko spre
menita v drugem delu tekmovanja za 
prvenstvo, ker je moštvo Rudarja iz
gubilo' štirj tekme in to proti Kl.idi- 
varju. Železničarju, Soboti in Slova
nu. Spričo okoliščin* pa, da je Kla- 
divar nastopil z možmi, ki so igrali 
v prvem moštvu, je nogometna zveza 
Slovenije) odločila Tezultat 3:0 v ko
rist Rudarja. Tekma med Slovanom 
In Rudarjem je bila razveljavljena, 
ker je SUovan nastopil z igralcem, ki 
je bil verificiran za Odred in za Ze. 
lezničarja; dobil jo je Rudar s 3:0. 
Ob zaključku prvenstva sta imela Ru
dar in Železničar enako število točk 
34, vendar jel imel Rudar boljšo di
ferenco v golih, zsiradl česar je po
stal prvak Slovenije.

Slevilne ljubitelje športa pa )e lz- 
nenadil članek, ki je izšel v »ljudski 
pravici« v nedeljo B. t. m., kjer piše: 
»Kdo naj zastopa Slovenijo nn držav

nem prvenstvu v nogometu,« — Pisec 
tega članka je Po našem mnenju sko
raj gotovo prijatelj Železničarja, si- 
caf se ne bi potegoval, da bi bilo 
potrebno odigrati še eno tekmo na 
nevtralnem terenu med Rudarjem in 
Železničarjem, kjer naj! se odloči, ka
tero moštvo je boljše in vrednejše, da 
zastopa Slovenijo.

Piscu tega članka damo lahko po
šten odgovor. — Mladinsko moštvo 
Rudarja, ki je lani postalo prvak, je 
dokazalo to na državnem prvenstvu 
v Skopiju, kjer si je v hudi konku
renci častno osvojilo drugo mesto. Pi
sec tega članka naj se spomni, ko go
vori v Jlanku, da si je Rudar pribo
ril točke za zeleno mizo, kako si je 
Železničar priboril prvenstvo lansko 
leto pri ligi starejših. Strinjamo se, 
da si je treba točke priboriti na šport
nem polju, treba pa je tudi vedeli, 
da so tudi pri nogometu pravila, po 
katerih se je treba ravnati tako, kot 
je predpisano, pa najsi gre za regi. 
stracijo igralcev ali pa za njih nasto
panje ali v prvem ali v mladinskem 
moštvu. — Piscu članka, ki govori, 
kdo naj zastopa Slovenijo, je mladin
sko moštvo Rudarja odgovorilo že v 
nedeljo z igro v prvi tekmi proti pr. 
vaku Rosne in Hercegovine (Saraje
vo). Odgovor je rezultat 4:2. — V ne
deljo 13. avgusta čaka mladino Rudar, 
ja v povratni tekmi v Sarajevu tež
ka naloga, toda zaveda naj se, da bo
do v nedeljo v naše mladince uprte 
oči vseh naših revirjev in ostalih pre. 
delov Slovenije. Z dobrim rezultatom 
naj da odgovor vsem obrekovalcem.

Državno mladinsko prvenstvo 
Rudar:S«»rajevo 4:2 (3:2)

Trbovlje, 6. avg. V prvem srečanju 
mladinskega državnega prvenstva so se 
mladinci Rudarja srečali s predstav
nikom BiH, moštvom Sarajeva. Obe 
enajstorici sta nastopili v sledečih po
stavah:

Sarajevo: Dujandjič, Vinogradlič, 
Varešanovič, Mitrič, Kavaica, Bevanda. 
Demiševič, Gojkovič, Sirojs, Kustmica, 
Fertakovič.

Trbovlje: Tauš II, Traun, Laz
nik, Cestnik, Lebar, Sorel, Gorenc, 
Kral, Silas, Zupančič, Opresnik.

Po začetnem udarcu so gostje takoj 
prešli v napad, vendar je prisebni Tauš 
odstranil nevarnost od svojega gola. 
Mladinci Rudarja so se povezali in, 
čeprav z nekoliko nervozno igro, že v 
6. minuti prešli v vodstvo po treh že 
prej zapravljenih lepih prilikah. Na
padi so se vrstili pred nasprotnikovimi 
vrati in v 9. in 14. minuti že drugič 
in tretjič potresli mrežo nasprotnika. 
Po vodstvu so mladinci Rudarja pre
cej popustili ter se je igra prenesla 
pred vrata Rudarja. Vzlic dobri ob
rambi s Taušem na čelu, je gostom 
uspelo v 16. in 42. minuti znižati re
zultat na 3:2.

Po odmoru je bilo pričakovati, da 
bodo gostje močno pritisnili in skušali 
rezultat izenačiti, a mladinci Rudarja 
so s svojo požrtvovalno igro go3te one
mogočili ter bili ves drugi polčas te
rensko v absolutni premoči. Večjega 
poraza je goste rešila dobra obramba 
ki je pa izrecno v drugem polčasu 
igrala precej grobo, včasih celo su
rovo. V 41. minuti je sodnik na več
kratni opomin izključil branilca Sara
jeva zaradi grobega prekrška ter pri
sodi upravičeno enajstmetrovko, ki jo 
je Laznik sigurno pretvoril v gol in 
postavil končni rezultat.

Sodnik Kos iz Ljubljane je sodil za
dovoljivo.

V nedeljo se bo moštvo Rudarja sre
čalo z moštvom Sarajeva v Sarajevu. 
Upamo, da bodo mladinci Rudarja z 
enako požrtvovalno igro dokazali, da 
so vredni naslova mladinskega prvaka 
Slovenije.

Tombola SŠ1) It ml a rja
Izvršni odbor SSD Rudarja bo pri

redil 17. septembra t. 1. veliko tom
bolo. Dobitke in predprodajo srečk 
bomo objavili v naslednji številki 
»Zasavskega udarnika«.

DID Zagorje na Gorenjskem
Skrb ljudske oblasti za otroke je 

posebno vidna v prizadevanju, da v 
lepih poletnih mesecih omogoči čim 
več otrokom letovanje v lepih krajih 
naše države. Število otrok, poslanih v 
kolonije, vsako leto narašča.

Otroci iz DID Zagorje so bili letos 
že tretje leto na letovanju. Prvo leto 
je bil njihov počitniški dom koča na 
Sveti gori, lani in letos pa Ljudski 
dom v Preddvoru pri Kranju, 

Preddvor pri Kranju je lepa vas. 
Leži pod ponosnim Storžičem. Med 
sadnim drevjem se skrivajo lepe 
kmečke hiše in so okna polna lepih 
cvetlic; najlepši so viseči nageljni. 
Mimo Preddvora teče mrzla Kokra. 
Kokra ima kopališče, ki privablja v 
poletnih mesecih mnogo kopalcev, do
mačinov in letoviščarjev. V to lepo

vas je sredi junija pripeljal kamion 
rudnika Zagorje otroke iz tamkajš
njega DID.

Prvoz otrok ni bil lahka reč. Ko
liko dela je bilo g pripravljanjem in
ventarja. Nikdar ni bilo vsega in do
volj za 48 otrok. Se in še je manjkalo 
to in ono. Vso hrano je bilo treba 
vzeti s seboj, postelje, posodo itd. 
Res, mnogo truda in dobre volje je 
bilo treba, preden so otroci v Pred
dvoru sladko zaspali.

Potem se je pričelo prijetno živ
ljenje. Otroci so se v svežem zrSflcu 
in ob izdatni hrani takoj dobro počutili. 
Vsi veseli so hodili na sprehode. V 
gozdovih so nabirali borovnice. Precej 
so jih nabrali; spoznali so, da je v 
skupnosti moč, zboljšali so prehrano 
in zmanjšali izdatke. Kopali »o se

Naši malčki v planinah

predvsem šol3kI otroci. Plahutnikov 
Miro, Strmljanova Milica, Prosenčev 
Miloš in Pečarjeva Marija so bili v 
Preddvoru zelo srečni. Miro je pisal 
svoji mamici: »Mama, ne morem Ti 
povedati, kako mi je lepo. Želel bi, 
da bi bilo Tebi vsaj nekaj dni tako.« 
— Posebno lepa je bila vožnja s čol
nom po Kokri. Miro in Miloš sta po-

Ktnematografi
Kino »Triglav« Zagorje predvaja v 

soboto 12., nedeljo 13. in ponedeljek 
14. avgusta jugoslovaski umetniški 
film »Jezero«.

Kino »Trbovlje« predvaja angleški 
bar,vni film »Sarabanda za umrle lju
bimce«. Predstave od sobote do po
nedeljka, — Naslednji teden predvaja 
francoski glasbeni film »Fantastična 
simfonija«. Predstave od srede do če- 
t rtka.

RAZPIS
Industrijsko - kovinarska šola v Tr

bovljah razpisuje sprejem učencev za 
izučitev kovinarskega poklica.

Za vpis so potrebni naslednji pogoji:
1. dovršenih 7 razredov osnovne šo

le ali njej enake;
2. starost od 14. do 17. leta;
3. da je telesno zdrav.
Mladinci, ki se zanimajo za vpis v

šolo, naj se zglasijo na upravi šole 
od 1. do 15. avgusta t. 1., in to osebno 
ali pismeno.

Prijavi je treba priložiti naslednje 
listine:

1. rojstni list:
2. zadnje šolsko spričevalo;
3. zdravniško spričevalo;
4. karakteristiko LMS;
5. potrdilo o imovinskem stanju;
6. pismeno obvezo staršev ali varu

hov, da bodo poravnali vse stroške 
šolanja in oskrbe, ako bi učenec sa
movoljno zapustil šolo ali pa bil iz 
nje odstranjen zaradi malomarnosti 
ali slabega učenja.

Vsi priglašeni učenci bodo delali 
sprejemni izpit iz matematike in slo
venskega jezika, na katerem se bo 
dokončno odločilo o njihovem spre
jemu. Uprava šole.

RAZGLAS
IO 01.0 Trbovlje razglaša, da od 

1. avgusta t. 1. dalje do preklica ne 
priznava nobenih naročil ter bo vse 
eventualno vnovčene fakture pri KB 
Trbovlje storniral; hkrati poziva vse 
dobavitelje, da takoj dostavijo origi
nalne račune za že prodano in vnov
čeno blago na naslov: OLO —- pover
jeništvo za finance Trbovlje, sklicu
joč se na ta razglas.

Prav tako opozarjamo vse dobavi
telje, da v bodoče ne bomo priznali 
nobenega poročila, če računu ne bo 
priložena naročilnica, vidirama od po
verjeništva za finance.

Trbovlje, 1. avgusta 1950.
IO OLO Trbovlje

stala že prava veslača. Šolski otroci 
so se povzpeli tudi na Storžič in 
Grintovec, kjer rastejo lepe planinske 
cvetlice, se pasejo črede živine, skrat
ka, kjer je lepo.

V prostih igrah v gozdovih se je 
otroška domišljija izkazala včasih 
prav čudovito. Velika drevesa in ja
me so jim bili bunkerji, veje puške. 
Tu so si uredili DID, tam bolnišnico 
itd. Kdor otrok ni videl, ne more 
verjeti njihovi iznajdljivosti. Proste 
igre imajo pri vzgoji predšolskega 
otroka zelo velik pomen.

Hitro je prišel konec julija. Otroci 
so v tem času zrastli v tak kolektiv, 
da niso spraševali po domu. Neka
terim, zlasti še šolskim, je bilo slovel 
v resnici težko. Zagorele in okrogle 
je pripeljal kamion domov. Strmlja
nova mama je vsa vesela sprejela 
svojo Milica in Jano. Pridna delavka 
je in ve, kako velikega pomena je 
DID. Malo svetlolasko Marijo je mama 
kar težko dvignila, tako Je postala 
okrogla. Se mnogo, mnogo mater je 
bilo veselih svojih otrok. —a

Mrtva sezona in kino
Poletnim mesecem rečemo »mrtva 

sezona. Vročina, letni oddihi Ud. za
virajo redno prosvetno in kulturno de
lovanje posameznih društev, ki nudijo 
užitek mladim in starim. Re’dno razve
drilo v teh mesecih je pravzaprav le 
kino, ki napolnjuje ob lepih sporedih 
dvorano vzlic veliki vročini. Omeniti 
hočemo prizadevanje uprave trbovelj
skega kinematografa, da je uvedla se
daj, ko je dvorana v Delavskem do
mu y Trbovljah kolikor toliko prosta, 
tedensko dva filmska sporeda. Da je 
to posrečen poskus, vidimo iz lepega 
obiska, k čemer pripomore dober spo
red z hovirni filmi preko nedelj in 
reprizami med tednom s filmi, ki sl 
jih obiskovalci kina še želijo videtL

Ko že govorimo o kinematografu, ne 
smemo pozabiti na prav Jično izde
lano reklamno omarico, ki jo je upra
va kina Trbovlje namestila te dni na 
najbolj prometnem kraju v Trbovljah, 
na Vodah. — Kaj je napotilo upravo 
kina do tega? — V Trbovljah vidimo 
vse mogoče letake in lepake, nalei»- 
ljene po hišah, drogovih, plotovih, dre
vesih itd., kar nikakor ni v okra« 
kraja. Priporočljivo bi bito tedaj, da 
si vse organizacije, zlasti množične, 
postavijo na ustreznih mestih pockifone 
omarice kot trboveljski kinematograf. 
Uspeh ne bo izostal, prihranilo se pa 
bo mnogo na času in denarju za od
večno reklamo, kraj sam pa bi zopet 
pridobil na lepoti, ker ga tedaj ne bi 
več »krasili« razni stari, zamazani ih 
raztrgani lepaki po stenah hiš, zlasti 
oni ob glavni cesti.

Filmski, krožek v Trbovljah pridno 
vrti »ozki trak« na vrtu Tratnik V! 
Trbovljah II, ki privablja ob lepih ve
čerih mnogoabiskovalcev. Prej ali slej 
bodo Trbovlje dobile letni kino na »ši
roki trak«, ker so vse tozadevne pri
prave že v teku.

Uredništvo Trbovlje — Uprava rudnika Trbovlje t Tiskarna Slovenskega poročevalca — Urejuje uredniški odbor Trbovlje.


